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Zpravodajský občasník obecního úřadu Míškovice

Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych Vás přivítal u dalšího čísla 
našeho občasníku. Protože účast na veřejných 
zasedáních Zastupitelstva obce Míškovice 
bývá velmi nízká, rád bych Vás informoval 
o tom, co se v obci děje, co se připravuje a na 
čem se zrovna pracuje. 
Na počátku letošního roku jsme připravovali 
podklady na získání dotací na naše akce a ná-
sledně na jednotlivá výběrová řízení k nim. 
V měsíci březnu započaly stavební práce na cel-
kové rekonstrukci sběrného dvora. Zůstalo pou-
ze obvodové zdivo a střešní konstrukce, na kte-
ré byly vyměněny poškozené trámy. Dřevo bylo 
ošetřeno proti dřevokaznému hmyzu a houbám. 
Střechy budovy a přístřešku budou pokryty ti-
tanozinkovým plechem. Byly okopány vnitřní 
i venkovní omítky a provedena izolace zdiva 
proti vlhkosti. Dále došlo k výměně všech oken 
a dveří a byla provedena tepelná izolace stropu 
a obvodových zdí. Vnitřní prostor byl rozdělen 
na skladovací část, šatnu pro zaměstnance obce, 
koupelnu a toaletu. Vstup na WC je možný i ze 
dvora a budou ho využívat zahrádkáři, hasiči 
při závodech nebo veřejnost při sportování na 
víceúčelovém hřišti. Byla provedena nová elek-
troinstalace, vodoinstalace a vytápění. Ve dvoře 

byla postavena protipožární zeď, přístřešek pro 
kontejnery na odpad a garáž pro transportní vo-
zidlo. Do země byla uložena jímka na vyváže-
ní odpadních vod a retenční nádrž na dešťovou 
vodu. Celý prostor dvora bude vydlážděn zám-
kovou dlažbou. Stavba bude dokončena v první 
polovině měsíce září a hodnota díla bude činit 
více jak 3 milióny korun. 
O prázdninách došlo k rekonstrukci vnitřních 
prostor skladu hraček v Mateřské škole, a do-
konce roku dojde i k opravě oplocení.  
Pro sbor dobrovolných hasičů se obci podařilo 
získat dotaci 750 tisíc korun na nákup nového 
dopravního automobilu Ford Tranzit. Dalších 
305 tisíc doplatí obec z vlastního rozpočtu, 
protože celková cena automobilu je 1.054.315 
Kč. Vozidlo bude předáno jednotce SDH Míš-
kovice do konce měsíce srpna. 
Od začátku září budeme rekonstruovat silni-
ce v ulici Nová a ulici Klevetov. Proto si Vás 
dovoluji požádat o trpělivost, protože po dobu 
realizace stavby bude omezen příjezd do Vašich 
domovů. 
Nadále probíhají administrativní práce na čis-
tírně odpadních vod. Máme všechna potřebná 
souhlasná stanoviska, a proto budeme žádat 
Stavební úřad Holešov o Souhlas s umístěním 
stavby. Do konce měsíce listopadu bychom 

měli mít projektovou dokumentaci a stavební 
povolení na zasíťování stavebních parcel v nové 
ulici Nad Uhliskem. Tyto práce bychom chtěli 
provést na jaře příštího roku. Dále probíhá pří-
prava projektové dokumentace na rekonstrukci 
předsálí, chodeb a hospody na kulturním domě.  
Na závěr bych Vám chtěl poděkovat, že se 
v tak hojném počtu účastníte kulturních i spo-
lečenských akcí pořádaných nejen obcí, ale 
i spolky. V neposlední řadě patří dík i panu 
Růžičkovi za letní promítaní na Výletišti. 
Přeji Vám pěkný a pohodový zbytek léta a bu-
deme se na Vás těšit na dalších veřejných zase-
dáních Zastupitelstva obce Míškovice. 

Josef Polaštík, 
starosta obce

Sběrný dvůr

Sběrný dvůr

Letecké foto 2019

Letecké foto 2019
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Spolek rybářů Míškovice    

Zimní měsíce byli klidné. Led byl silný jen kratší období, takže postačilo vysekat díry do ledu dvakrát za celou 
zimu. Obecně je zimní období pro kapra, nejhojnější rybu v našich rybnících, bezpečnějším obdobím. Naopak 
brzké jaro patří k těm nekritičtějším. Během zimy ryby přijímají minimální množství potravy, takže jsou 
zesláblé. Ve studené jarní vodě je ještě málo přirozené potravy a kapři jsou náchylnější na různá onemocnění. 
Jakmile voda dosáhne několik dní po sobě alespoň 10 stupňů, je dobré na jaře lehce přikrmit. Množství krmiva 
musí být tolik, aby je ryby dokázaly spotřebovat, jinak by krmivo na dně zahnívalo a zbytečně kazilo vodu v 
rybnících. Základním krmením v rybníkářství je obilí nižší jakosti. Pokud chtějí rybáři kaprům podstrojovat, 
připraví vařenou pšenici, případně nakoupí kapří granule. Kaprům na Potokách se v zimě dařilo. Zatím jsme 
nezaznamenali žádný úhyn a i zbylí kapři po tradičním Vánočním prodeji přežili bez úhony. Stalo se pravidlem, 
že zbylé kapry pouštíme do našich rybníků. Úhyn je zpravidla žádný, nebo opravdu minimální.

Nová rybářská sezóna začala 1. dubna a spolek rybářů do ní vstoupil s dvěma novými členy, Miroslavem 
Konečným se synem Vojtou. Na výroční schůzi byli zvoleni noví členové výboru spolku a to Josef Řezník, 
František Malošík, František Vrána, Josef Zavadil a Petr Štěpaník. Pro pravidelnou úpravu rybníků jsme 
zakoupili nový křovinořez a postupně plánujeme brigády a samozřejmě každoroční akce, které se k Potokům 
vážou.

Hezké jaro za spolek rybářů přeje

Martin Zavadil

18. 5. 2019 VÁS SRDEČNĚ ZVEME NA RYBÁŘSKÉ ZÁVODY.

 
FOTO – rybáři  
 
 
 
Český zahrádkářský svaz Míškovice            
 
 
 
Jaro je doba zrození, jaro je vůně jarních kytiček. Sněženky, bledule, modřence, konvalinky, něžné narcisy, 
hyacinty, tulipány, zlatý déšť, rozkvetlé třešně. Příroda ožívá téměř před očima a naše zahrádky se probouzejí 
pod našimi pilnými ručičkami. A to jsme se ještě nedávno loučili se starým rokem v naší výkupně, kde proběhl 
II. Zahrádkářský silvestr. Sice s menší účastí než v roce předešlém, neboť chřipka přišla o něco dříve a někteří 
naši členové byli nuceni uvítat nový rok v peřinách, ale o to radostněji :). Hned v měsíci lednu proběhla 
přednáška MVDr. Františka Václavíka na téma " Vhodné odrůdy ovoce pro pěstování v našem kraji ". Účast 
byla hojná což nás velmi těší a přednáška velmi zajímavá, neboť jsme se dozvěděli, že ne všechny odrůdy 
ovoce jsou vhodné pro pěstování v naší oblasti. 27. ledna 2019 proběhla v Hospůdce na Kovárně slavnostní 
členská schůze, na které proběhly volby na další období. Předsedou byl zvolen, k jeho velké radosti, Večeřa 
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Spolek rybářů Míškovice    
Léto se přehouplo do své druhé poloviny a na 
Potokách je klid a sucho. Podobnou větu jsme 
v letních měsících psali za posledních šest let 
celkem pětkrát. Bohatší na srážky byl v Míš-

kovicích jen rok 2014. Za tu dobu jsme se 
poučili a utěsňujeme požeráky na hrázích tak, 
že se voda pouze odpařuje. Bohužel, přítok 
do Potoků skoro zcela vysychá a kupříkladu 

aktuálně chybí na první rybníku více než 30 
centimetrů vody. Snažíme se držet v rybnících 
i nižší množství ryb než v minulosti, díky če-
muž voda vydrží kvalitnější až do podzimu 
a tím předcházíme úhynu ryb.
Rybářské závody, tradiční událost konce květ-
na, letos proběhly za hezkého počasí a boha-
té účasti čtyřiceti čtyř závodníků. Jako vždy 
chytal každý účastník na jednu udici, od půl 
sedmé ráno do jedné hodiny odpoledne. Chy-
talo se pouze na druhém a třetím rybníku od 
Machové. Ročník 2019 vyhrál s přehledem 
Lukáš Malošík z Míškovic s celkovou délkou 
chycených ryb 149 centimetrů. Druhý skončil 
Jakub Liška a třetí místo obsadil Jiří Švach. 
I když v rybnících jsou i kapitální kapři kolem 
70 centimetrů, největší ulovená ryba byla stej-
ně velká jako loni, tedy 60 centimetrů a ulovil 
ji Jakub Liška. Hojné účasti závodníků i ná-
vštěvníků Rybářských závodů si velmi vážíme 
a těšíme se na další ročník.
Hezký zbytek léta za Spolek Rybářů přeje

Martin Zavadil

ČeSký zahrádkářSký Svaz Míškovice
Léto se pomalu blíží ke svému závěru, úroda 
nám plní sklenice a sklípky a tak mě dovolte 
malou rekapitulaci uplynulého období. 
Koncem měsíce dubna byl proveden postřik 
peckovin a to jak členům svazu, tak zájemcům 
z řad občanů. Ošetřeno bylo celkem 500 stromů  
40-ti zájemcům. Postřik provedli př. Skopal, 
Skotek, Večeřa. Poslední květnový týden naši 
členové jako každý rok provedli sestřih živého 
plotu průtahem obcí, zde se nás sešlo celkem 
13. V loňském roce jsme zakoupili zahradní 
domek a od jarních měsíců byly provedeny 
všechny stavební a natěračské práce. Tady bych 
chtěla vyzvednout práci mužské základny naše-
ho spolku a také některých drahých poloviček 
našich členek, kteří se podíleli nemalou měrou 
na stavbě tohoto přístřešku pro naše „ poklady“. 
Všem patří velké poděkování.

Po roční pauze jsme letos vyrazili na zá-
jezd. Organizaci zájezdu si vzala na starost 
př. Šůstková, která naplánovala cíl cesty 
a vše zařídila. Celkem se zájezdu zúčastnilo 
16 osob, z toho 13 členů svazu a 3 rodinní 
příslušníci. Během dne jsme navštívili Arbo-
retum Borotín u Boskovic a výstavu pohyb-
livých betlémů, která se nachází hned vedle 
arboreta. Dále jsme navštívili městečko Koni-
ce, zámek Čechy pod Kosířem, kde je mimo 

jiné i muzeum historických kočárů a zde také 
část účastníků navštívila sousední Hasičské 
muzeum. Velmi zdařilý výlet jsme zakončili 
návštěvou minipivovaru a večeří v restauraci 
U Krále Ječmínka v Prostějově. Děkujeme  
př. Šůstkové za pěkné zážitky.
A co nás čeká? Stěhování nářadí a sezóních 
věcí do zahradního domku, příprava výkup-
ny a povidlárny na sezonu, údržba sadu za 
výkupnou. Letošní úroda švestek nebude 
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tak velká jako v loni, ale pokud by někdo 
měl zájem o vaření povidel či šrotování ovo-
ce, může se přihlásit na tf. čísle 739810493  
př. Dosoudil.
Tradiční výstava proběhne ve dnech 28. 
a 29. září 2019 v KD letos s podtitulem „Jak 
chutná podzim“. Na výstavě nebude chybět 
občerstvení, drobní prodejci, soutěž, prodej  
burčáku a květin. Všichni občané jsou sr-
dečně zváni.

Floria - podzim Kroměříž proběhne na výsta-
višti ve dnech 11. a 13. října. Naši členové se 
zde budou podílet na tvorbě expozice v pavi-
lonu B.
I v letošním roce proběhla floristická soutěž  
ČZS a to již její 8. ročník. Naše členka Jana 
Skotková obsadila v okresním kole 2. místo 
a postoupila do zemského kola v Prostějově. 
Zde dosáhla pouze na místo osmé :( 

za ČZS Jana Skotková

Sbor dobrovolných haSiČů 
Míškovice 

Druhá část jara pro nás nezačala příliš šťastně, 
protože ze zdravotních důvodů vedoucí mlá-
deže se příprava mladých hasičů vůbec ne-
rozjela a tím pádem ani nezasáhla do soutěží 
„Středomoravského poháru“
Částečnou náplastí na tuto nepříjemnost bylo 
vítězství družstva dospělých v okrskovém kole 
požárního sportu, které se konalo 8. května 
v Ludslavicích.
V neděli 5. května proběhla oslava svátku sv. 
Floriána, patrona obce a hasičů. Za doprovodu 
dechové hudby „Malenovjanka“ přišel průvod 
ke kostelu sv. Antonína, kde proběhla mše sva-
tá a také slavnostní pobožnost, protože průvod 
ke kapli sv. Floriána se kvůli špatnému počasí 
neuskutečnil.
Slavnostní posezení s hudbou v Hospůdce na 
kovárně bylo vyšperkováno slavnostním předá-
ním „Čestného uznání“ republikového výboru 
bratru Jaroslavu Brázdilovi k jeho nadcházejí-

címu významnému životnímu jubileu za dlou-
holetou obětavou práci pro hasičský sbor. Hned 
následující den byla v sídle Zlínského kraje pře-
dána „Pamětní medaile“ zlínského kraje bratru 
Jiřímu Skopalovi, kterou předal vybraným ha-
sičům hejtman zlínského kraje pan Jiří Čunek.
Ve čtvrtek 16. května jsme se uniformova-
ně zúčastnili svátku sv. Jana Nepomuckého 
v Mysločovicích.
11. května jsme pořádali letošní první soutěž 
seriálu ručních vahadlových stříkaček, kde jsme 
obsadili čtvrté místo, na další soutěži v Pohoře-
licích koncem června jsme byli druzí a koncem 
července v Zašové sedmí. Kompletní ukázku 
jsme předvedli také na trvání 130 let SDH v Ry-
micích. Čeká nás ještě soutěžní klání v Kvítko-
vicích počátkem září a kompletní ukázka při 
trvání 130 let SDH v Záhlinicích 11. srpna.
V sobotu 8. června jsme uspořádali pouťovou 
taneční zábavu se skupinou Expo & Pension, 

která se jako v poslední roky téměř vždy, ke 
spokojenosti návštěvníků, vydařila.
Členové hasičského sboru se zúčastnili v růz-
ných družstev při tradičním fotbalovém turnaji 
počátkem srpna.
V neděli 1. září pořádáme závody mladých ha-
sičů „O pohár starosty SDH Míškovice“ v rám-
ci „Středomoravského poháru“. I když letos bez 
účasti místních družstev, ale určitě s kvalitními 
výkony těch ostatních. Závody začínají již tra-
dičně v 9 hod. a k dispozici bude občerstvení 
pro všechny věkové kategorie a k vidění i nové 
dopravní vozidlo pro míškovský sbor.
Přeji krásný zbytek léta a vydařený podzim.

Jiří Skopal, jednatel SDH

Nákup dopravního automobilu pro JSDHO 
Míškovice je spolufinancován Zlínským kra-
jem v rámci Programu Ministerstva vnitra – 
GŘ HZS ČR „Dotace pro jednotky SDH obcí“
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ČeSký Svaz chovatelů Míškovice
Blíží se podzim a to je doba, kdy se koná jako 
každým rokem, výstava drobného zvířectva 
v našem výstavním areálu v Míškovicích. Zá-
roveň si připomeneme i vznik našeho spolku 
před 40 lety. Jsme jedna z mála organizací, 
která má vlastní klubovnu a výstavní areál, 
Areál jsme postavili svépomocí z vlastních 
fin.prostředků. Někteří členové měli odpraco-
váno až stovky hodin. V současnosti potřebuje 
areál opravu střechy, zateplení a výměnu oken. 
Protože nemáme žádné příjmy, rozhodli jsme 
se, že na klubovně uděláme několik bytů, které 
budeme pronajímat a tím financovat naši čin-
nost. Projekt je zpracován v souladu s územ-
ním plánem obce Míškovice. Máme všechna 
souhlasná stanoviska potřebná ke stavebnímu 
povolení. Ale zastupitelstvo naší obce bez 

udání důvodů zamítlo napojení na obecní ka-
nalizaci, stavbu ČOV na obecním pozemku 
a celkový projekt přestavby. Starosta protahu-
je zákonem dané lhůty pro odpovědi a tyto ne-
obsahují ani důvody k zamítnutí. Zmaření pro-
jektu organizaci finančně i morálně poškodilo. 
A proto se ptáme, nedochází ke střetu zájmů 
a zneužívání funkce? Toto jednání jako i ne-
uznání zaužívaného věcného břemene může 
posoudit jen soud.
Na náš požadavek na osobní jednání s členy 
výboru jsme dne 29,7,2019 obdrželi zamítnutí 
projednávání nové žádosti s předloženým no-
vým projektem. Pan starosta zde uvádí, že se 
novým návrhem nebudou vůbec zabývat.
Je to přesně tak,jak nám řekl hned po volbách, 
že pokud bude on starostou, že nám nic ne-

dovolí. Zaráží nás to, protože okolní vesnice 
vychází svým spolkům a organizacím vstříc 
a všemožně je podporuje. Ani v naší vesnici si 
nepamatujeme případ, že by vedení obce ně-
koho tak poškozovalo.
V naší organizaci se objevil návrh, že na pro-
test neuspořádáme výstavu a tím upozorníme 
chovatelskou veřejnost na jednání zastupitelů 
obce s naší ZO ČSCH. Doufáme, že nebudeme 
muset přikročilt k tomuto krajnímu řešení. 

Božena Vyoralová
předsedkyně ZO ČSCH Míškovice

Zastupitelstvo obce by se rádo touto cestou 
vyjádřilo k jednostranným informacím 
uvedeným v článku Chovatelů.
Zastupitelstvo obce myšlenku přeměny výsta-
viště na nájemní bydlení nepodporuje. Se zříze-
ním věcného břemene nesouhlasíme z důvodu 
omezení budoucího využití obecního pozemku. 
Přístup přes obecní pozemky byl v odůvod-
něných případech tolerován, ale nikdy nebyl 
vnímán jako trvalé právo neomezeného vstupu. 
Nic nebrání podobným způsobem takto pokra-
čovat. K výstavbě ČOV lze využít vlastní poze-
mek chovatelů. Chovatelský areál je již na ka-
nalizaci napojen, tudíž k čemu další povolení?
Zastupitelstvo obce má zájem na rozvoji 
chovatelského areálu a minimálně po tři 
volební období nabízí převzetí areálu a za-
financování oprav stejně jako to mají ostat-

ní spolky. Tuto myšlenku minulé i současné 
vedení spolku odmítá, byť z jiných důvodů. 
Místo toho se spolek pouští do podnikatel-
ských aktivit financovaných panem Zeli-
nou. Je smutnou realitou, že uměle vyvo-
laný problém s věcným břemen se spolek 
rozhodl řešit soudní cestou.
Dění ve spolku je pro nás nepřehledné. V loň-
ském roce došlo po náhlém navýšení počtu 
členů k výměně vedení. Následně projevili 
zájem o vstup další občané z Míškovic, kteří 
se dlouhodobě zabývají chovem zvířat nebo 
podporují spolek. Jejich přihlášky byly zadr-
ženy panem Miroslavem Zelinou a k jejich 
přijetí nedošlo. Při ústních jednáních za spo-
lek chovatelů vystupuje pan Zelina a ve svých 
projevech občas nerozlišuje mezi vlastním 
majetkem a majetkem spolku.

Obec stejně jako v minulosti v rozumné míře 
podporuje podnikatelské a občanské aktivi-
ty v obci. Bohužel opakovaně čelíme poža-
davkům, ve kterých těžko nalezneme shodu, 
a pan Zelina odmítá kompromisní návrhy 
a brzdí rozvoj obce. Například tím, že po-
zemky, které obec na jeho žádost zahrnula do 
územního plánu jako stavební odmítá reali-
zovat. Doufáme, že v budoucnu přijde s no-
vými nápady a budeme pokračovat v úspěšné 
spolupráci.
Zveme tímto všechny občany na zasedání 
zastupitelstva obce, která jsou ze zákona 
veřejná a kde si sami můžete udělat názor 
na dění v obci. Nebo se o svůj názor můžete 
veřejně podělit.

Zastupitelstvo obce

tJ Sokol Míškovice  
Soutěžní ročník jsme ukončili koncem mě-
síce června, kde jsme hráli III. třídu skupinu 
A, a skončili jsme na   8. místě. Z 24 zápa-
sů jsme 12 vyhráli a 12 prohráli. Skóre jsme 
měli 43:48 a získali jsme 35 bodů. Z 12ti ode-
hraných doma jsme 7x vyhráli a 5x prohráli. 
U venkovních zápasů to bylo opačně, 5x jsme 
vyhráli a 7x jsme odešli poraženi. V zápasech 
se vystřídalo celkem 26 hráčů. Nejvíce mi-
nut strávili na hřišti Jakub Skotek 2111, Josef 
Kopřiva 2064, Martin Filák 1973. Nejvíce bra-
nek vstřelili Jakub Skotek 8 a Josef Kopřiva, 
Bronislav Krajča a Roman Valčík 6. Obdrželi 
jsme celkem 21 žlutých karet a 1 červenou.
V novém ročníku 2019/2020 jsme opět zařazeni 
do III. třídy skupiny A, kde je celkem 14 muž-
stev. Oproti minulému ročníku ubyly Tučapy, 
které postoupily a přibyli sestupující z okresní-
ho přeboru Chvalčov a Mrlínek. Rozlosování 
podzimní části je součástí tohoto článku.
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V sobotu 3. srpna jsme uspřádali druhý ročník 
turnaje místních částí v malé kopané. Tohoto 
turnaje se zúčastnila 4 družstva. Byla to druž-
stva Kopce, Klevetova, Nové ulice a ulice Nad 
Oborou. Hrál každý s každým, takže se ode-
hrálo 6 zápasů. I když se hrálo pouze 2x 12 
minut, padlo celkem 36 branek. Vítěz loňského 
ročníku Klevetov vítězství neobhájil a skončil 
až třetí. Vítězem se stalo družstvo Nové ulice, 
které získalo 9 bodů. Druhý se ziskem 6 bodů 
skončil Kopec, třetí se 3 body Klevetov a bez 
bodu byla 4. ulice Nad Oborou. Na menším 
hřišti odehráli zápas také děti, kdy hráli 4 na 4. 
Pro děti byl také na hřišti nafukovací skákací 
hrad a prolézačka.

 Lubomír Stoklásek, jednatel

MateřSká škola Míškovice 
Školní rok uběhl jako voda a děti se již těší 
z letních prázdnin a krásného počasí. V po-
sledních měsících školního roku jsme si s dět-
mi užili mnoho nových zážitků, pojďme se za 
nimi tedy ohlédnout.
Začátkem měsíce května jsme u zápisu přiví-
tali nové děti, které budou mateřskou školu 
navštěvovat v následujícím roce a na které se 
moc těšíme. 9. května si děti se svými rodiči 
užili poslední keramickou dílnu tohoto škol-
ního roku – tímto mnohokrát děkujeme paní 
Lucii Žourkové, zaměstnankyni Střediska vol-
ného času v Hulíně, za vynikající spolupráci 
během celého školního roku. I v letošním roce 
měli předškoláci možnost navštěvovat před-
plavecký kurz, jehož nabídku jsme letos roz-
šířili i pro mladší děti. Plavecký bazén v Hole-
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šově navštívili celkem osmkrát, děti byly moc 
spokojené. Ve středu 15. května byly pozvány 
do mateřské školy všechny maminky na besíd-
ku, kterou si s dětmi připravily paní učitelky 
jako překvapení k příležitosti oslavy svátku 
matek. Děti byly moc šikovné a vystoupení 
se jim moc povedlo. Hned o dva dny pozdě-
ji proběhla poslední lekce projektu „Zdravý 
úsměv“ s p. dentistou Zdeňkem Forejtem, kte-
rému moc děkujeme za celoroční spolupráci. 
Pro všechny děti jsou tyto lekce velkým příno-
sem. V předposledním květnovém týdnu děti 
shlédly ve školce dvě divadelní představení. 
Poslední květnový den se s mateřskou školou 
loučili naši předškoláci – Michalka Brázdilo-
vá, Martínek Drahotuský, Natálka Komžáko-
vá, Vojtíšek Konečný, Kamilek Malenovský, 
Adélka Mikalová, Nelinka Nebuchlová, Na-
tálka Vrajíková, Daneček Zdráhal, Natálka 
Zelinová a Maruška Žůrková. Zahradní slav-
nost se koná, jako už tradičně, ve spolupráci 
a vzájemné symbióze s rodiči. Velké poděko-
vání patří všem rodičům, kteří se do příprav 
akce zapojili, ať už materiální či finanční po-
mocí. Letošní program s nám známou agen-
turou Jana, se dětem moc líbil. Předškoláčky 
jsme pasovali na školáky, vybavili je cennými 
radami a budeme se těšit, až se do školky při-
jdou pochlubit s prvním vysvědčením. V polo-
vině června jsme s dětmi navštívili Dinopark 
ve Vyškově, který si děti moc užily. Projížďka 

vláčkem, prohlídka dinosaurů, pohádka v 4D 
kině a prohlídka babiččina statku byla pro děti 
velkým zážitkem. I v letošním školním roce 
přijali rodiče výzvu a proměnili naši školní 
zahradu v „Pohádkový les“. Opravdu úžasná 
a poslední akce školního roku, za kterou patří 

všem rodičům velké poděkování. Děti si užily 
mnoho legrace při plnění úkolů na stanovištích.
Krásné letní dny plné hezkých zážitků 

Eva Oherová,  
ředitelka školy

co Se pSalo v kronice před 100 lety,
v roce 1919

Počátkem roku přijeli ze zahraničí Italští 
a Francoužstí legionáři a s velkou slávou ví-
táni v osvobozené vlasti. Do naší obce vrátili 
se příslušníci Italské legie: Matulík Karel č.81 
– 26tiletý, Janoštík František č.86 – 20tiletý 
a Molák František 21 letý . Nová vlast odmě-
nila jejich obětavé služby, vesměs místy ve 
státních službách. Mnozí dodatečně studova-
li, nebo prodělávali různé kurzy na účet státu, 
aby mohli své úřady úspěšně zastávati. Dne 
4. května zahynul tragicky druhý velký or-
ganisátor zahraničního odboje generál Milan 
Rostislav Štefanik havárií letadla při návratu 
do vlasti. Vděčný národ postavil mu na „Bra-
dlech“ na Slovensku gigantický památník. 
V měsíci březnu provedeno na návrh ministra 
financí dr. Aloise Rašína, okolkování rakous-
kých bankovek nalézajících se na území Čs. 
republiky, současně však cenných papírů jakož 
i vkladů ve spořitelnách. Krátce na to vydány 
Čs. rep. v oběh nové peníze státovky po: 1-5-
10-20-50-100-1.000 a 10.000 Kč měny a sta-
ženy staré rakouské okolkované bankovky.
Během tohoto roku odstěhovaly se od nás do 
svých domovů rodiny Italských příslušníků 
ubytované v naší obci po dobu války. Smysl 
pro pořádek a čistotu byl jim cizí. Zanechali 
svá bydliště ve velmi zanedbaném stavu.
V měsíci červnu provedeny obecní volby, dle 

nově upraveného zákona. Utvořily se 3 stra-
ny: agrární – lidová a domkařská. Domkařská 
strana semknuvší se jeden šik docílila v obci 
většinu hlasů a opanovala vládu obecního 
hospodaření. Prvním starostou v obci v nové 
republice byl: pan Augustin Gába č.41 dom-
kař, náměstek František Palka č. 23 pololáník,  
I. radní Josef Dočkal  č.56 domkař, II. radní 
Šebestián Kulenda č.85 domkař, III. radní Jo-
sef Skotek č.42 podsedník
Výbor: Josef Navrátil č.36 domkař, Jan Zelina 
č.37 pololáník, Franišek Košina č.59 domkař, 
Jan Brázdil č.24 pololáník, František Malo-
šík č.80 domkař, Rudolf Gaja č.20 pololáník,  
František Večeřa č.57  domkař,
Václav Miklík č.19 pololáník,František Gazda 
č.94 domkař, Václav Zelina č.4 čtvrtláník.   
Náhradníci: František Matulík č.81 domkař, Josef 
Palka č76 domkař, Jan Zapletal č.33 podsedník.
V tomto roce podali si domkaři, jsouce dlou-
holetými pachtýři, žádost o výkup pozemků 
v „Chrastí“ tj. v  „Hoštínku“ při katastru obce 
Tlumačov, náležející k panství Napajedelské-
mu hraběnce Baldazzi. 
Ceny zboží a dobytka neustále stoupají. Obec 
má předepsaný kontingent dodati státu tohoto 
roku 112 tisíc kg chlebovin. Zaznamenávám 
ceny státem placené: za 100 kg – rži 180 Kč, 
za 100 kg - žita 185 Kč, za 100 kg    ječmene 

150 Kč,  za 100 kg ovsa 150 Kč, za 100 kg 
brambor 39 Kč, za 100 kg řepy 30 Kč.  
V tomto roce přestavěno číslo 45. Majitel tím 
časem p. Josef Matula. Toho roku zahynul tra-
gicky pan František Stoklásek dělník, bydlící 
tomto časem u p. Jaronýma Chalupy č. 52, 
smrtelně zraněn v kamenolomu Kurovice – 
Tlumačov, převezen do nemocnice v Kromě-
říži a tam též pochován.
Vnitřní pokoje v mladé republice jsou neu-
spokojivé. Maďaři vtrhli na Slovensko chtíc 
uchvátiti pohraniční území, Poláci chtějí se 
zmocniti Českého Těšína a Ostravy. Vojsko 
ročníku 1882 až 1898 dosud nedemobiliso-
váno, odjíždí s legionářskými pluky na tyto 
úseky, zjednat klid a pořádek. Dne 19 června 
padl na Slovensku v bojích italský legionář 31 
pluku Karel Matulík č.81. Pochován 22 června 
na hřbitově ve Spišské Nové Vsi na Sloven-
sku. První život, který byl položen z naší obce 
při hájení práv mladé republiky. Zde přiléhavě 
zapadá „Mácharův“ epitav padlým. Vy drahé 
hroby - buďte časy všemi, svědomí živých 
– příklad přeskvělý  a třikrát běda – národu 
i zemi , vás mučedníků …. zapomene-li.
Následkem ustálených poměrů demobilizova-
ných v měsíci září ročníky 1882 až 1891.

Citováno tak,  
jak bylo zapsáno tehdejším kronikářem



7

MÍŠKOVJAN

inforMace:
• Pravidla pro pohyb psů na veřejném 

prostranství, které stanovuje Obec-
ně závazné vyhlášky obce Míškovice  
č. 3/2016

1. Stanovují se následující pravidla pro pohyb 
psů na veřejném prostranství1) v obci: 

a) na veřejných prostranstvích v obci, 
vyznačených v příloze k této obecně 
závazné vyhlášce je možný pohyb psů 
pouze na vodítku. Na veřejných pro-

stranstvích v obci, vyznačených na 
mapce v příloze k této obecně závazné 
vyhlášce, se zakazuje výcvik psů 

b) volný pohyb psů v doprovodu majitele 
nebo fyzické osoby, která má psa pod 
kontrolou či dohledem, je vyznačeno na 
mapě, která je přílohou této vyhlášky. 

c) za znečistění veřejného prostranství psí-
mi exkrementy odpovídá osoba, která 
má psa pod kontrolou či dohledem a je 

povinna neprodleně psí exkrementy 
odklidit. 

2. Splnění povinností stanovených v odst.  
1 zajišťuje fyzická osoba, která má psa na ve-
řejném prostranství pod kontrolou či dohle-
dem2). 

• Nedělní klid
Na základě připomínek občanů, žádáme 
všechny vlastníky nemovitosti, aby se alespoň 
o nedělích vyvarovali používání stavební, ze-
mědělské a zahradní techniky. Děkujeme 

• Stočné
Splatnost poplatku za stočné na rok 2019 je 
do 30. 9. 2019. Poplatek činí 200 Kč/osobu/
rok. Uhradit jej můžete v hotovosti na obec-
ním úřadě nebo převodem na bankovní účet 
5721691/0100. 

• Parkování u kulturního domu a na točně 
v ulici Klevetov

Žádáme majitele vozidel, kteří mají možnost 
parkovat své automobily na svých pozemcích, 
aby tak činili.
Pokud tuto možnost nemáte, využívejte pro-
sím parkoviště u hřbitova nebo u fotbalového 
hřiště.
Prostor u kulturního domu slouží v pracovní 
dny návštěvníkům obecního úřadu, zákazní-
kům pošty, prodejny potravin, kadeřnictví atd. 
O víkendu je tento prostor vyhrazen pro účast-
níky akcí pořádaných na kulturním domě.Volný pohyb psů je možný na par. č. 186/3 (louka za víceúčelovým hřištěm)
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SpoleČenSká rubrika 

září - prosinec 2019

50 let  
říjen: Malinský Michal
 Skotek Pavel 
 Šenková Jitka

55 let   
září: Dostálová Lenka
listopad: Brázdilová Vlasta
prosinec: Hruška Jaroslav 
 Holíková Naděžda

70 let 
listopad: Rosypal Stanislav
prosinec: Obadalová Oldřiška

75 let
září: Matula Václav  
 Kojecký Josef
 Gaja Miloslav 

80 let
listopad: Brázdil Josef  
prosinec: Mičolová Ludmila 
 Matulová Božena

85 let
prosinec: Matulíková Marie

90 let
říjen: Pálková Ludmila

Jubilanti noví obČánci
Duben:      Zuzana Výmolová

Květen:      Jiří Pohlídal

Červen:      Viktorie Mašlanová

Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společensky prospěšnou a právně nezávadnou. Pokud si občané, dožívající se životních 
jubileí, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby tuto skutečnost písemně či ústně nahlásili na obecním úřadu.

Svozy plastů – pytlový sběr 
– září až prosinec 2019

 10.  9. 2019
 22. 10. 2019

19. 11. 2019
17. 12. 2019

OD ZÁŘÍ BUDE OPĚT PROBÍHAT 
CVIČENÍ NA KULTURNÍM DOMĚ

JÓGA od 9. 9. 2019 každé pondělí          
PILATES od 10. 9. 2019 každé úterý

TJ Sokol Míškovice  - taneční zábava se skupinou Expo & Pension – 30. 8. 2019

Sbor dobrovolných hasičů Míškovice – „O pohár starosty SDH Míškovice“ – 1. 9. 2019

Český zahrádkářský svaz Míškovice – Výstava ovoce, zeleniny a květin – 28. a 29. 9. 2019 

Obec Míškovice  - posezení pro seniory – termín bude upřesněn

Obec Míškovice  - rozsvícení vánočního stromu – 1. 12. 2019

neJbližší akce:

Míškovjan vydává: : Obec Míškovice, Míškovice 46, 768 52, IČO 00287491. periodický tisk územního samosprávného celku. 
číslo vydání: 2/2019, den vydání: 29. 8. 2019. redakčně připravuje: Lenka Gazdová, příští uzávěrka: 15. 12. 2019, e-mail: ou@obecmiskovice.cz, náklad: 280 ks, 
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